
 

Anteckningar – Årsmöte för Ett enat Bohuslän 10 mars 2023 
 

Tid och plats: kl. 9.30-13, 10 mars 2023, Fregatten, Stenungsund 

 

Deltagare, se separat förteckning. 

1. Välkomna och inledning  

Miguel Odhner, ordf. Styrgruppen för Ett enat Bohuslän hälsar välkommen och öppnar mötet.  

Ordförande ger en bakgrund till Ett enat Bohuslän, om årsmötets roll, styrgruppens roll samt 

presenterar dagens agenda. 

Olof Lundberg, KSO Stenungsund hälsar välkommen till Stenungsund och ger övergripande 

information om kommunen. 

Niclas Åberg, Projektledare 8+fjordar, berättar om 8+ fjordars verksamhet. 

Sanida Okanovic, tf verksamhetschef Molekylverkstan berättar om Molekylverkstan. 

 

2. Vad har hänt inom fokusområdena under 2022?  

 

o Hållbarhet   

Marie Linde, Turistrådet Västsverige, Åsa Massleberg, Strömstad kommun och Elenor 

Olofsson, Tanums kommun presenterar arbetet med hållbarhet. 

 

Under året 

Turistrådet visar en film om Hållbarhetsklivet, Västsveriges gemensamma strategi för en 

hållbar besöksnäring. För tillfället är samtliga kommuner i Bohuslän och totalt 44 kommuner i 

hela Västsverige samt ca 500 företag anslutna till Hållbarhetsklivet, Flera kommuner har tagit 

fram besöksnäringsstrategier baserade på Hållbarhetsklivet och företag använder det i sitt 

utvecklingsarbete.  

 

Ett kampanjkoncept ”Håll Bohuslän rent” har tagits fram. Samtliga kommuner har blivit 

medlemmar i Håll Sverige rent. Syftet med kampanjkonceptet är att göra det lätt för besökare 

och invånare att göra rätt och att bidra. Här kommuniceras allt bra som görs under ett och 

samma paraply. 

 

Ett strandstädar-kit som utrustar besökaren för att städa en strand, ska finnas tillgänglig på 

turistinformationer & infopoints i Bohuslän. Insatsen sätter fokus på frågan och blir en viktig 

kunskapsspridare. 

 

Ett arbete för att underlätta och informera de som semestrar med båt om hur de ska ta hand om 

sitt skräp på rätt sätt har påbörjats med Strömstad som pilotkommun under 2022. 

 

Framåt  

- Påsholkar på vandringsleder, 5 st holkar sätts upp på Bohusleden, PR vid uppsättning.  

- Medlemsmöte med Håll Sverige Rent, hur kan kommunerna i Bohuslän gemensamt nyttja 

medlemskapet? 

- Hur förbättra sopsituationen i skärgården och utöka sopsorteringen? Fler pilotkommuner, 

möte med gästhamnar, samarbete med Gästhamnsguiden. 

- Annons i Gästhamnsguiden & kampanj i sociala medier våren 2023  

 



 

o Vandringsleder (Bohusleden och Kuststigen)  

Linus Kron och Olle Wängborg, Västkuststiftelsen presenterar arbetet med vandringsleder i 

Bohuslän. 

Under året 

Arbetet med Bohusleden och Kuststigen har gått framåt under året. En stor fysisk upprustning 

har skett. Drift och skötsel har förbättrats. Nya vindskydd och toaletter är på plats, hemsidan 

har förbättrats och en ny app är på gång. Några större omdragningar av leden har skett för att 

bättre matcha utbudet av företag längs leden. Kuststigen har kompletterats med nya sträckor.   

En ansökan till Tillväxtverket avseende bland annat spänger, vindskydd och toaletter har blivit 

beviljad.  

Ett samarbete har inletts med norska Borgleden. 

Framåt 

-    Genomföra projekt Tillväxtverket, del 1 & ev. 2 

Spänger, toaletter, vindskydd 

Märkning och framkomlighet 

Avstickare 

Ny Kuststigen-sträcka Strömstad  

- Fortsätta arbetet med ny app 

- Ytterligare förbättra West Sweden Trails 

- Ytterligare Kuststigensträckor på Öckerö  

 

o Cykelled genom Bohuslän  

Linus Kron och Olle Wängborg, Västkuststiftelsen presenterar arbetet med cykelled genom 

Bohuslän. 

Under året 

Arbetet med leden som går under namnet Västkustleden pågår i dialog med Trafikverket. 

Ambitionen var att kunna inviga leden under 2023. Tyvärr finns ingen godkänd väg mellan 

Tanumshede och Skee och det finns behov av alternativ väg mellan Ljungskile och Uddevalla 

fram till att den önskade sträckan längs havet kan godkännas. Sammantaget gör detta gör att 

arbetet försenas till 2024 och att leden inledningsvis blir Göteborg – Tanumshede. 

Framåt 

- Västkustleden blir Göteborg-Tanumshede. 

- Trafikverket godkänner  

- Väghållartillstånd 

- Märkning och invigning 2024 

- Avstickare från Västkustleden 

 

  

 



 

 

o Tillståndsgivning  

Ronny Svensson, Orust kommun presenterar arbetet med tillståndsgivning 

 

Under året 

En arbetsgrupp med Svenskt Näringsliv, Fyrbodals kommunalförbund, Orust och Uddevalla 

kommuner har bildats. Två digitala möten har genomförts. I april hölls ett seminarium med 

temat ”En sommar utan pandemi”.  

Framåt 

- Detta insatsområde är nu etablerat och arbete fortgår. Det föreslås därför inte vara ett 

prioriterat insatsområde inom Ett enat Bohuslän kommande år. 

 

 

o Kollektivtrafik och transporter  

Helena Henriksson, Uddevalla kommun och Åsa Massleberg, Strömstad kommun presenterar 

arbetet med kollektivtrafik och transporter 

 

Under året 

Inventering har genomförts av projekt inom fokusområdet kollektivtrafik- och 

mobilitetslösningar. 

 

Ett seminarium har genomförts som uppföljning på seminariet 2021 med syfte att sprida 

kunskap om, och öka förutsättningarna för ett mer tillgängligt Bohuslän. 

 

Kommunikationsmaterial om Västtrafiks biljettutbud har tagits fram. 

 

Framåt 

- Inventera och jobba med mobilitetslösningar för ”last mile”. 

- Angöringspunkter/gateways till leder.  

- Fortsatt tät dialog med Västtrafik.  

 

3. Lokala turistorganisationernas insatser inom Ett Enat Bohuslän 

Jane Östman presenterar de lokala turistorganisationernas arbete under året.  

Samverkan har skett inom följande områden: 

o Produktutveckling 

o Kommunikation och Marknadsföring  

o Värdskap 

o Framtidens besöksservice 

 

 

4. Turistrådets arbete inom Ett enat Bohuslän 

 

Marie Linde presenterar Turistrådets arbete under året.  

 

Besöksnäringen har börjat återhämtat sig efter pandemin och gästnätterna under 2022 ökade med 

24%  jämfört med 2021. Viss oro finns framåt pga. minskad köpkraft, ökad inflation, höga elpriser 

m.m. År 2023 har dock börjat bra med nya besöksrekord. 

 



 

 

Turistrådet arbetar inom flera fokusområden med projektledare som ansvarar för utveckling och 

marknadsföring av respektive område. Flera marknadsföringskampanjer har genomförts och 

utvecklingsarbete pågår. Intresset från media för att besöka Västsverige är stort. 

 

Turistrådet stödjer flera evenemang i Bohuslän.   

 

Ekonomiska stöd har erbjudits i olika former. Företag har fått möjlighet att söka stöd till 

investeringar och utvecklingssatsningar genom Turistrådets regionalfondsprojekt; Krisstöd 

Västsverige. 

 

Stora satsningar görs även inom kompetensförsörjning. 

 

5. Året som gått ur företagens perspektiv 

Pelle Olausson, Lagunen, berättar om året som gått ur campingföretagens perspektiv. Pelle visade 

också på campingens betydelse för besöksnäringen i Bohuslän. 

Janne Bark, Musselbaren, berättar om restaurangernas och aktivitetsföretagens situation. 

Samverkan är centralt för att skapa en socialt, ekonomiskt och ekologiskt hållbar besöksnäring.  

Tomas Eriksson, Bokenäset, representerar Storhotellgruppen i Bohuslän. Tomas informerar om 

situationen för hotellbranschen. 

6. Val av samarbetsområden under det kommande året 

Årsmötet beslutar att under det kommande året prioritera följande insatsområden: 

• Hållbarhet – Ansvariga: Strömstad och Tanum 

• Vandringsleder – Ansvariga: Västkuststiftelsen, Kungälv och  

Stenungsund 

• Cykelled genom Bohuslän – Ansvariga: Västkuststiftelsen, Munkedal  

• Mobilitet – Ansvariga: Orust och Tjörn 

 

7. Val av styrgrupp för Ett enat Bohuslän mars 2023 – mars 2027 

 

Årsmötet beslutar att välja följande styrgrupp, enligt förslag från valberedningen:  

 

KSO Miguel Odhner, Kungälv – Ordförande 

KSO Martin Johansen, Tjörn 

KSO Kent Hansson, Strömstad 

Pelle Olausson, Lagunen 

Janne Bark, Musselbaren 

Ingela Holgersson, Skärgårdsidyllen 

Linda Einarsrud, Strömstad SPA 

Lars-Olof Lyrdal, Ulkeröds Gård 

Åsa Massleberg, Strömstad 

Ann Haraldsson, Södra Bohuslän Turism 

Cia Säll, Lysekil 

Helena Henriksson, Uddevalla  

Ronny Svensson, Orust 

Linus Kron, Västkuststiftelsen 

Fredrik Lindén, Turistrådet Västsverige 

Marie Linde, Turistrådet Västsverige 



 

8. Nästa årsmöte  

 

Årsmötet beslutar att nästa årsmöte sker på förmiddagen den 8 mars 2024 på Ulkeröds gård i 

Munkedals kommun.  

 

9. Avslutning  

 

Ordförande Miguel Odhner tackar för visat intresse och förklarar mötet avslutat. 

 

 

 

 

 


